
Oświadczenie złożone 

przez senatora Waldemara Kraskę 

na 30. posiedzeniu Senatu 

w dniu 17 listopada 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Konstantego Radziwiłła 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zwrócił się do mnie przedstawiciel rodziców i opiekunów dzieci chorych na cukrzycę typu 1 z prośbą 

o pomoc w rozwiązaniu palącego problemu. Dotyczy on przyspieszenia decyzji o objęcie refundacją systemu 

ciągłego monitorowania glikemii u najmłodszych dzieci. 

W październiku ubiegłego roku prezes AOTMiT wydał pozytywną rekomendację dotyczącą CGM (sys-

temu ciągłego monitorowania glikemii w cukrzycy). Do tej pory jednak nie zapadła decyzja o włączeniu 

CGM do koszyka świadczeń gwarantowanych. 

Cukrzyca typu 1 jest chorobą nieuleczalną, bardzo niebezpieczną, często zagrażającą życiu. W Polsce cho-

ruje na nią prawie 10 tysięcy dzieci i młodzieży poniżej osiemnastego roku życia. Ciągle są rejestrowane 

nowe przypadki zachorowań, szczególnie wśród małych dzieci, których leczenie jest wyjątkowo trudne ze 

względu na ograniczone możliwości komunikowania się. Małe dzieci nie są w stanie przekazać informacji 

dotyczących niedocukrzeń i jedyną możliwością monitorowania poziomu cukru we krwi jest częste kłucie 

palców dzieci i badanie poziomu cukru glukometrem. 

Dzieci w naszym kraju mają dostęp do pomp insulinowych refundowanych przez NFZ, pełne bezpieczeń-

stwo gwarantuje im jednak sprzężony z pompami system CGM, który na bieżąco mierzy poziom cukru 

i wskazuje tendencje wzrostowe i spadkowe. Pozwala to na szybką reakcję i ochronę przed stanami zagraża-

jącymi życiu.  

Dlatego zwracam się do Pana Ministra z prośbą o przyspieszenie prac pozwalających włączyć do refunda-

cji system ciągłego monitorowania glikemii w cukrzycy. 

Z poważaniem 

Waldemar Kraska 

 
 


